

1.	Record Nr.	UNINA9910720530503321
	Autore	Petrovic Njegos Petar
	Titolo	Bergkranz : Einleitung, Uebersetzung und Kommentar von A. Schmaus / / Petar II Petrovic Njegos
	Pubbl/distr/stampa	Bern : , : Peter Lang International Academic Publishing Group, , 1963
	Descrizione fisica	1 online resource (206 pages)
	Disciplina	949.745
	Soggetti	Montenegro History
	Lingua di pubblicazione	Tedesco
	Formato	Materiale a stampa
	Livello bibliografico	Monografia
2.	Record Nr.	UNINA9910789886103321
	Titolo	Medieval oral literature [[electronic resource] /] / edited by Karl Reichl
	Pubbl/distr/stampa	Berlin ; ; Boston, : De Gruyter, c2012
	ISBN	1-283-39969-5 9786613399694 3-11-024112-9
	Descrizione fisica	1 online resource (768 p.)
	Collana	De Gruyter Lexikon
	Classificazione	EC 5124
	Altri autori (Persone)	ReichlKarl
	Disciplina	809/.02
	Soggetti	Literature, Medieval - History and criticism Oral tradition in literature Folk literature - History and criticism Epic literature - History and criticism
	Lingua di pubblicazione	Inglese
	Formato	Materiale a stampa
	Livello bibliografico	Monografia
	Note generali	Description based upon print version of record.
	Nota di bibliografia	Includes bibliographical references and index.
	Nota di contenuto	pt. 1. Concepts and approaches -- pt. 2. Traditions and genres.

Medieval literature is to a large degree shaped by orality, not only with regard to performance, but also to transmission and composition. Although problems of orality have been much discussed by medievalists, there is to date no comprehensive handbook on this topic. 'Medieval Oral Literature', a volume in the 'De Gruyter Lexikon' series, was written by an international team of twenty-five scholars and offers a thorough discussion of theoretical approaches as well as detailed presentations of individual traditions and genres. In addition to chapters on the oral-formulaic theory, on the interplay of orality and writing in the Early Middle Ages, on performance and performers, on oral poetics and on ritual aspects of orality, there are chapters on the Older Germanic, Romance, Middle High German, Middle English, Celtic, Greek-Byzantine, Russian, Hebrew, Arabic, Persian and Turkish traditions of oral literature. There is a special focus on epic and lyric, genres that are also discussed in separate chapters, with additional chapters on the ballad and on drama.

Mittelalterliche Dichtung ist weitgehend der Mündlichkeit verpflichtet, nicht nur was den Vortrag und die Aufführung betrifft, sondern auch im Bezug auf die Überlieferung und das Dichten selbst. Obwohl in der mediävistischen Forschung Fragen der Mündlichkeit mittelalterlicher Dichtung viel diskutiert werden, fehlt es an einer übergreifenden, handbuchartigen Darstellung. Das De Gruyter-Lexikon 'Medieval Oral Literature' wurde von einem internationalen Team von 25 Wissenschaftlern geschrieben und bietet eine fundierte Diskussion theoretischer Ansätze sowie ausführliche Erörterungen einzelner literarischer Traditionen und Gattungen. Neben Kapiteln zur 'oral-formulaic theory', zur Mündlichkeit und Schriftlichkeit im frühen Mittelalter, zur performance und den Sängern/ Spielleuten, zur mündlichen Poetik und zu rituellen Aspekten der Mündlichkeit finden sich Kapitel zu altgermanischen, romanischen, mittelhochdeutschen, mittelenglischen, keltischen, griechisch-byzantinischen, russischen, hebräischen, arabischen, persischen und türkischen Traditionen mündlicher Dichtung. An Gattungen werden insbesondere Epik und Lyrik berücksichtigt, zum Teil in separaten Kapiteln, mit zusätzlichen Kapiteln zur Ballade und zum Drama.
